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KADİR GECESİNE NASIL ULAŞILIR 

 
Es-selamu aleykum ve RahmetuLlahi ve Berekatuhu. 
Euzu bi-Llahi mine ş-şeytani r-racim. BismiLlāhi r-Raḥmāni r-Raḥīm.  
Ve s-salatu ve s-selamu ‘ala Rasulina Muhammed’in Seyyidi l-evveline vel ahirin. 
Meded yā ResūlaLlāh, meded yā Sādāti ‘Ashābi ResūliLlāh, meded yā Meşāyihinā, 
Destur Mevlâna Şeyh Abdullāh el-Fa’iz ed-Dağistāni, Şeyh Muhammed Nazım el-
Hakkani. Meded. Tarikatuna es-Sohbe vel hayru fil Cemiyyeh. 
 
InşaAllah yani bugün Kadir Gecesi niyetine şey yapıyoruz. Niyetimiz odur 

inşaAllah. Allah جل جلاله bu gece olmasa başka gece. Ama bu geceye tazim olarak, bu 
geceyi ihya dediğimiz Allah جل جلاله rızası için namazları kılıp, kıyamu leyl yapıp, ondan 
sonra teheccüde kalkıp, sahura kalkıp, ibadetleri yapıp gene devam etmek. O şeydir. 
İşte bu hürmeten, yani hangi gece olduğu bilinmediği o halde ona tazim etmek. 
Allah ‘Azza ve-Celle tazim etmiş.  

Bize Peygamber Efendimiz'i صلى الله عليه وسلم hususi olarak ümmetine, O'nun صلى الله عليه وسلم ümmetine 
bu geceyi vermiş, ki başka peygamberler ne kadar yüz binden fazla, yüz yirmi dört 
bin peygamber gelmiş. Hiçbirine bu kadar ikram, bu kadar fazilet verilmemiş. Bir 
gece bin geceden, bin aydan gece değil, bin aydan daha faziletli, daha hayırlıdır. O bir 
ömür, bir gecede bir ömür kadar fazilet vermiş Allah ‘Azza ve-Celle.  

O da işte bu onun kıymetini bilen muhakkak nasibini almıştır. Alır. Yani görse 
de görmese de her gece o aynı şeyi yaptıktan sonra o gecenin hürmetine almış olur. 
Her sene Allah'ın جل جلاله izniyle bir bin senelik fazilet kazanmış olur insan, Müslüman. Bu 
büyük bir ikramdır. İnsanlar bunu bırakıp, üç beş kendini bilmez insanların peşine 
düşüp. Dinden çıkıyorlar, dini beğenmiyorlar. Kendilerine bir şey kazandıracak 
zannediyorlar. Peşlerine düştüğü şeytanlar onlar bir şeye fayda etmez.   

Allah ‘Azza ve-Celle bize verdiği bu ikram: Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu 
‘aleyhi ve-sellem'in ümmetinden olmak en büyük şereftir, en büyük fazilettir. O’nu صلى الله عليه وسلم 
kabul eden en yüksek mertebelere nail olur. Şanslı insandır. Kıymet bilen insandır. 
Cevheri bilen. Cevheri gübreden ayırt eden insan. Bazıları gübreyi daha fazla, daha 
kıymetli buluyor. Gübrenin peşinden düşüyor. Gübrenin peşinden düşüyor da o bir 
fayda etmiyor. Allah ‘Azza ve-Celle’nin verdiği bu ikramı bilmek lazım. Ondan 
istifade etmek lazım.  
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Allah’a جل جلاله şükür. Peygamber Efendimiz’in صلى الله عليه وسلم ümmeti kimdir? O’na صلى الله عليه وسلم tabi olan, 
O'nu صلى الله عليه وسلم tazim eden. Ümmeti olmayan: O'na صلى الله عليه وسلم akrabası bile olsa Allah ‘Azza ve-
Celle'nin düşmanıdır. Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem’in amcası 
Ebu Leheb, öz amcası cehennemliktir. Niye? Şanssız insandır çünkü. Şansı olsa 
Allah جل جلاله ona ikram ederdi. O şanssızdır ki o cehennemlik olmuştur. Şanslı insan bu 
şansı değerlendirir. Allah’a جل جلاله gece gündüz şükreder. Başka başka insanların peşinde 
koşturup ahiretini mahvetmez. Ahiret daimdir, ebedidir. Dünya geçicidir. Dünya için 
ahireti satan insan zavallı insandır.  

Onun için, bu gece mübarek bir gecedir. Allah جل جلاله mübarek eylesin hepimize. O 
niyet, niyetimiz Kadir Gecesi olarak o ikramları versin bize Allah جل جلاله. Herhangi bir 
gecede versin inşaAllah. Nasip etsin o mübarek. Allah'a جل جلاله şükür.  

Gece kıyamı, gece ihyası nedir? Bazıları sabaha kadar arabalarla dolaşırlar 
oradan oraya, camiden camiye. O kadar da gerekmez. Yahut evde sabaha kadar 
uyumadan ibadet eder. Peygamber Efendimiz ṣallá Llāhu ‘aleyhi ve-sellem 
buyuruyor, yatsıyı kılıp gece namazını kıyamu leyl kılıp, sabahtan önce teheccüde 
kalktın mı o gece, geceyi ihya etmiş gibisin.  

Yani o kadar zor bir şey değil. Zorluk yapmayın. Kolaylıktır İslam dini. O kolaylıktan 
istifade edin. Çünkü zor olunca insan yapmaz. Bütün gece ayaktan mı kalacağım diyor. 
Hadi kalırım bir gün, iki gün dayanırım. Ondan sonra dayanmaz insan. Onun için 
kolaylık. Uyumadan önce kıyamu leyl diye iki rekât var. Sabah sahura kalktığınız vakit 
teheccüd namazı kılıp geceyi ihya etmiş olursun. Allah جل جلاله mübarek eylesin.  

Allah جل جلاله herkese nasip etsin, o şansları, o imanı da. Allah جل جلاله onlara da bir hidayet 
versin. Bu Ramazan ayında kötülük, Allah’a جل جلاله karşı yapılan saygısızlık, kötülük 
istiğfar etmezlerse çok büyük ceza var onlara. Bu Allah’a جل جلاله karşı saygısızlık, Allah’a 
 karşı savaş açanlar muhakkak onların cezaları var. İstiğfar ederlerse, tövbe جل جلاله
ederlerse o başka. Ama etmezlerse onların da muhakkak çekecekleri var. Her şeyin 
kaydı var Allah جل جلاله indinde. Melekler var sağda solda. İyiliği yazar, kötülüğü yazar. 
Kötülük meleği bekler ki istiğfar etsin ki silsin. Ederse o yaptığı kötülükleri siler. 
Yapmasa, bekler en sonunda yazılır. O da hayatının sonuna kadar istiğfar etmese 
ahirette onun cezasını bulur. Dünyada da zaten bir faydası olmaz ona. Allah جل جلاله 
hidayet versin hepimize inşaAllah. 

Ve-min Allahi t-tevfik. El-Fatiha. 
Mevlana Şeyh Muhammad Adil er-Rabbani 
26 Mart 2025/ 26 Ramazan 1446 
Lefke, Kibris 
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